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Smene i ostavke u zdravstvu Vojvodine 

Petar Slankamenac podneo je ostavku na mesto direktora Kliničkog centra Vojvodine, dok je Jadranka 
Jovanović Privrdoski razrešena dužnosti direktora Instituta za zdravstvenu zaštitu dece i omladine 
Vojvodine. 

Pokrajinska vlada je na današnjoj sednici prihvatila ostavku koju je podneo direktor Kliničkog centra 
Vojvodine Petar Slankamenac, potvrđeno je RTS-u u Sekretarijatu za zdravstvo. 

Za vršioca dužnosti direktora Kliničkog centra Vojvodine, na period od šest meseci, vlada je imenovala 
redovnog profesora Medicinskog fakulteta u Novom Sadu Editu Stokić, specijalistu interne medicine – 
endokrinologa.  

Takođe, na današnjoj sednici Pokrajinska vlada je razrešila dužnosti direktora Instituta za zdravstvenu 
zaštitu dece i omladine Vojvodine u Novom Sadu Jadranku Jovanović Privrodski. 

Za vršioca dužnosti direktora Instituta za zdravstvenu zaštitu dece i omladine Vojvodine, takođe na 
period od šest meseci, vlada je imenovala Jelenu Antić, specijalistu dečije hirurgije. 

Podsetimo, Agencija za borbu protiv korupcije prošle godine je iznela javnu preporuku za razrešenja 
Petra Slankamenca jer je na mesto lekara Klinike za endokrinologiju zaposlio svoju ćerku Sonju 
Slankamenac. 

On je, naime, od ukupno 126 kandidata koji su ispunjavali uslove konkursa za prijem u radni odnos 
primio svoju ćerku, a da o sukobu interesa koji je imao u navedenoj situaciji nije obavestio Agenciju za 
borbu protiv korupcije. 



On je tada negirao navode da nije na vreme obavestio Agenciju i isticao da nikakvu korist nije imao od 
toga što je njegova ćerka zaposlena u KCV i da su svima pod jednakim uslovima dostupna sva radna 
mesta. 

Slankamenac, inače specijalista neuropsihijatrije, je na mesto direktora imenovan septembra 2016. 
godine. Prema navodima medija, Slankamencu je ostalo nekoliko meseci do penzije. 

 

 

Kako "sahraniti" stari toplomer 

Postoje zakoni koji propisuju šta da radimo sa lekovima kojima je istekao rok, ali ne i akta koja regulišu 
proceduru. Ministar zaštite životne sredine Goran Trivan kaže da je zakonom propisano da apoteke 
moraju da prime od građana lekove kojima je istekao rok trajanja i da ih predaju firmama za upravljanje 
otpadom. 

Nađi Đekić odavno ne treba živin toplomer jer ima digitalni, pa je rešila da ga preda nekome ko će na 
adekvatan način da ga uništi. Okrenula je mnogo brojeva telefona, ali nije uspela. Kako Nađa radi u 
Direkciji za mere i dragocene metale, prvo je pitala kolege. 

Pripremila Sonja Stričević 
Your browser does not support the video tag.  

"I onda sam krenula u istraživanja, od SET reciklaže, preko Ministarstva za zaštitu životne sredine, koji su 
me uputili na JKP 'Gradska čistoća', a oni, opet, na apoteke. Jednostavno, niko nije mogao da mi 
pomogne jer niko od njih nije nadležan", rekla je Nađa. 

U ambulanti Doma zdravlja Palilula su žute plastične kese i kutije mesto gde se odlažu upotrebljene igle, 
špricevi, ampule, gaze, zavoji. 



Na zidu je nekoliko uputstava, a u hodnicima i čekaonicama žuta strelica: To je put koji vodi do 
centralnog mesta u podrumu gde se dnevno skladišti oko 50 kilograma medicinskog infektivnog otpada 
koji se tri puta nedeljno transportuje u Dom zdravlja Voždovac, gde se uništava. 

Gostovanje Gorana Trivana u Beogradskoj hronici 
Your browser does not support the video tag.  

Trivan: Apoteke moraju da prime otpad 

Ministar za zaštitu životne sredine Goran Trivan rekao je gostujući u Beogradskoj hronici da su apoteke u 
obavezi da prime medicinski otpad koji donesu građani, i da one znaju kome dalje da se obrate, a spisak 
je na sajtu Ministarstva. 

U Srbiji postoji, ističe 120 registrovanih firmi za upravljanje otpadom. 

Trivan je istakao da su građani mnogo osetljiviji na pitanje zagađenja, nego što su bili ranije. 

"Treba da budemo svesni šta radimo sa životnom sredinom, jer na pitanje ko je zagadio odgovor je 
jednostavan – mi", kaže Trivan. 

"Naše osoblje, koje je posebno obučeno, a to su spremačice, u određenim periodima skupljaju taj 
medicinski otpad u žute kese i odnose ga u privremena skladišta posebnim putem. Vozači transportnih 
vozila skupljaju iz svih ambulanti DZ Palilula infektivni medicinski otpad i transportuju ga ka DZ 
Voždovac", objašnjava dr Snežana Despotović Kušljević. 

Nije problem samo živin toplomer, već i lekovi kojima je istekao rok trajanja. Puna kesa lekova, a niko 
nije nadležan. Čak ni apoteke, a trebalo bi. Sasvim je druga priča kada je u pitanju njihov farmaceutski 
otpad u koje takođe spadaju lekovi kojima je istekao rok, ali i materijali koji se koriste za proizvodnju 
lekova. Godišnje to bude oko jedne tone. Vodi se evidencija, odlažu se u obeležene kontejnere i predaju 
ovlašćenoj firmi koja otpad uništava. 

"Zakon o upravljanju otpadom definiše da sve, državne i privatne apoteke preuzimaju neupotrebljene 
lekove od građana. Međutim, podzakonski akt koji je trenutno u izradi, Pravilnik o upravljanju otpadom, 
treba da definiše način na koji će taj otpad biti zbrinut na pravi način. Tačnije, treba da definiše izbor 
operatera, koji operater će to preuzimati i, takođe, način plaćanja uklanjanja ovog otpada", ističe 
Desanka Nikolić iz Apoteka Beograd.  

Posle svega nameće se zaključak – zakon postoji, ali nedostaju podzakonska akta koja definišu 
proceduru. Tek kada se ona donesu znaćemo šta treba da radimo sa opasnim otpadom, kome ćemo 
moći da se obratimo kada imamo lekove kojima je istekao rok. Do tada, ko kako odluči – ili u fioku ili u 
kontejner. 

 



 

 

U 2018. dva zahteva za penziju zbog profesionalne bolesti 

Republički fond za penzijsko i invalidsko osiguranje je u 2018. godini dobio samo dva zahteva za 
ostvarivanje prava na invalidsku penziju koja su se odnosila na profesionalno oboljenje. Nadležni 
najavljuju skoro proširenje liste profesinalnih bolesti.  

Prema podacima PIO fonda, u 2017. godini bio je jedan takav zahtev za invalidsku penziju, jedan za 
pomoć i negu drugog lica i jedan za telesno oštećenje. 

Oni koji se penzionišu zbog profesionalne bolesti primaju pun iznos penzije koja im pripada, a da li se 
radi o profesionalnom oboljenju ili ne, kroz svoje procedure utvrđuju ustanove koje daju mišljenje u 
pogledu uticaja posla na zdravstveno stanje osiguranika, kažu za Tanjug u PIO fondu.  

To su – Institut za medicinu rada Srbije "Dr Dragomir Karajović", Vojnomedicinska akademija, Zavod za 
zdravstvenu zaštitu radnika Novog Sada, Zavod za zdravstvenu zaštitu radnika Niša i Zavod za 
zdravstvenu zaštitu radnika Kragujevca.  

"Desetine hiljada profesionalnih oboljenja u Nemačkoj" 

Dok se u Srbiji svake godine registruje sve manje profesionalnih bolesti, u Nemačkoj godišnje, na primer, 
ima desetine hiljada profesionalnih oboljenja i stotine hiljada povreda na radu.  

"To ne znači da su Nemci neoprezni i nezaštićeni na radu, već da bolje registruju profesionalne bolesti", 
rekao je ranije za Tanjug Aleksandar Milovanović, direktor Instituta za medicinu rada i radiološku zaštitu 
"Dr Dragomir Karajović". 



Sa kakvim su se problemima zaposleni u Srbiji suočavali ilustrovao je primerom radnika koji je oboleo od 
plućne azbestoze i kome je Institut radio ekspertizu, ali poslodavac neće da mu izda potvrdu da je na 
radnom mestu bio izložen azbestu. 

"Zbog nedostatka tog administrativnog podatka ne možemo da utvrdimo profesionalno oboljenje. Kada 
bi se potvrdilo profesionalno oboljenje, onda bi radnik mogao da tuži firmu, a oni bi platili odštetu", 
naveo je Milovanović. 

"Proširiti listu profesionalnih bolesti sa 56 na 64" 

U Ministarstvu za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja za Tanjug navode da su u okviru Instituta 
za medicinu rada Srbije "Dr Dragomir Karajović", a u saradnji sa prestavnicima Republičkog fonda za PIO, 
preliminarno formulisane profesionalne bolesti koje treba utvrditi novim pravilnikom o utvrđivanju 
profesionalnih bolesti.  

Predložena je dopuna onim bolestima koje su sadržane u listi profesionalnih bolesti Međunarodne 
organizacije rada, pa bi tako lista profesionalnih bolesti trebalo da se sa postojećih 56 utvrđenih 
Pravilnikom proširi na 64.  

Reč je dopuni u delu koji obuhvata bolesti prouzrokovane hemijskim dejstvom, u delu koji utvrđuje 
bolesti prouzrokovane fizickim dejstvom, kao i u delu koji se odnosi na bolesti pluća.  

Takođe, navode u Ministarstvu, predlaže se da se dopune pojedini postojeći opisi poslova i radnih mesta 
na kojima se pojavljuju već utvrđene profesionalne bolesti, kao i uslovi za priznavanje bolesti kao 
profesionalne. 

Te nove, odnosno revidirane profesionalne bolesti utvrdili su i članovi radne grupe Ministarstva koja je 
formirana sa zadatkom da obavi reviziju profesionalnih bolesti.  

Radnu grupu su pre svega činili – predstavnici medicinske struke Ministarstva zdravlja, Instituta za 
medicinu rada Srbije "Dr Dragomir Karajović", Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje i 
Republičkog fonda za PIO, kao i predstavnici Uprave za bezbednost i zdravlje na radu, UGS 
"Nezavisnost", Saveza samostalnih sindikata Srbije i Unije poslodavaca Srbije.  

Na pitanje kada se može očekivati usvajanje novog pravilnika o utvrđivanju profesionalnih bolesti, u 
Ministarstvu kažu da je pokrenut postupak za njegovo donošenje, te da je sada u fazi pribavljanja 
mišljenja i sugestije nadležnih organa. 

Nakon toga, i potpisa ministra nadležnog za poslove penzijskog i invalidskog osiguranja i ministra 
nadležnog za poslove zdravlja, sledi objavljivanje i stupanje navedenog pravilnika na snagu. 

 



 

 

Onlajn čet za prevenciju samoubistva 

U okviru nacionalne SOS linije za preveciju samoubistva, koju je otvorila Klinika za psihijatrijske bolesti 
"Dr Laza Lazarević" u narednih deset dana biće u funkciji i onlajn čet, rekla je direktorka ove institucije 
doc. dr Ivana Stašević Karličić. 

"Sam on-line čet će funkcionisati kao i telefonska linija, neće biti registracije, komunikacija sa 
stručnjacima će biti anonimna, operateri će odgovarati kao i na telefonskoj liniji", rekla je Ivana Stašević 
Karličić za Tanjug. 

Onlajn čet će se naći na sajtu sos.lazalazarevic.rs, a razlog za ovaj korak, objašnjava direktora "Laze 
Lazarević", jeste da se privuče i edukuje što veći broj ljudi koji imaju određene psihičke probleme. 

Nacionalna SOS linija za prevenciju samoubistva otvorena je sredinom januara u Klinici za psihijatrijske 
bolesti "Dr Laza Lazarevic". 

Telefonski broj je 011/7777-000 i mogu se javiti oni koji pomišljaju na samoubistvo ili njihove porodice, a 
sa njima će razgovarati psihijatri, psiholozi i socijalni radnici. 

U Srbiji svake godine oko 1.500 ljudi izvrši samoubistvo, što našu zemlju sa umereno-višom stopom 
svrstava na 13. mesto u Evropi, ali je mnogo veći broj onih koji pokušaju samoubistvo. 



 

 

U Pirotskom okrugu blagi pad broja obolelih od gripa, potvrđeno 12 slučajeva 

Okružni koordinator za nadzor nad gripom i epidemilog u Zavodu za javno zdravlje u Pirotu Radmila Zec 
izjavila je da je na području Pirotskog okruga zabeležen "blagi" pad broja obolelih od gripa. 

Zec je za agenciju Beta rekla da je na Institut Torlak do sada poslato 17 briseva i laboratorijski je 
potvrđeno 12 slučajeva gripa iz svih uzrasnih grupa. 

Ona je kazala da je od 7. januara do 17. februara registrovano 4.058 osoba obolelih od gripa i oboljenja 
sličnih gripu na području Pirotskog okruga, u svim uzrasnim grupama. 

"U ovom periodu najveći broj obolelih registruje se u uzrasnoj grupi od 30 do 64 godina, a najmanji broj 
se registruje u uzrastu do četiri godina i od pet do 14 godina ", navela je Zec. 

Zec je izjavila i da očekuje smanjenje broja obolelih od gripa u odnosu na prethodnu nedelju, ali da je i 
dalje potrebno sprovoditi mere prevencije i kontrole širenja gripa. 

Epidemija gripa na području Pirotskog okruga je prijavljena krajem januara ove godine. 



 

"Nikoga nisam uvredio, a skočili su kao da sam nekog ubio" 

Beograd -- Ušao sam, poljubio i zagrlio to dete. Nikoga nisam uvredio, a skočili su kao da sam nekoga 
ubio, kazao Vučić govoreći o kritikama na društvenim mrežama.  

Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je za Jutarnji program TV Prve izjavio da je tada jedino razmišljao o 
tome da se nada da će ono što radi pomoći malom Zlatanu ili nekom drugom detetu.  

Podsetimo, Vučić se, prilikom posete Institutu za majku i dete obišao deo za onkologiju, gde se leče deca 
s najtežim bolestima, i tom prilikom je ušao u sobu sa teško obolelim dečakom Zlatanom s kojim se i 
slikao. Ono što mu je zamereno na društvenim mrežama je da je u sobu u kojoj bi trebalo da važe najveži 
standardi sterilnosti,ušao sa skinutom zaštitnom maskom.  
 
Uputan da prokomentariše te kritike, Vučić je u emisiji "Jutro sa Jovanom i Srđanom" rekao da te kritike 
nije video, ali da jeste u "Đilasovim novinama".  
 
"Racionalno, otišao sam i da budem iskren, sve zdravstvene ustanove su mi iste, ne pravim razliku, idete 
negde gde se ljudi leče. Posebnu pažnju sam posvetio, što sam i rekao pre dve godine, da je najviše 
važno za povećanje našeg životnog standarda kako će nam bolnice izgledati. Dogovorite se šta je to što 
možete da pomognete", rekao je on i dodao da je u Institut uloženo 142 miliona i da će biti uloženo još 
dodatnih 20.  
 
"Rešili smo da obradujemo profesora Simića i on nas je dočekao na pristojan i dobar način, s njegovim 
timom. Pričali smo o tome šta moćemo da uradimo za Inistitut koji će dobiti još 20 miliona. Sve ćemo 
rekonstruisati i naša deca će imati bolje mesto za lečenje", istakao je Vučić i dodao da će se kod nas lečiti 
deca koja su ranije morala da idu po terapije u inostranstvo.  



 
"Otišao sam tamo, poštovao sve što su mi rekli, stavio mantil, one cipele kako god da se zovu, masku i 
nišam ušao ni u jednu sobu. Mahao sam toj deci. Koliko je divno videti tu decu i te majke, to je toliko 
potresno pa da ste od kamena morate da zaplačete. Možda sam još jednom tako nešto video u životu. 
One su po 24 sata s tom decom u sobi, bore se za njihovu budućnost", rekao je predsednik Srbije.  
 
"Gledao sam te heroje, mahao im i oni su bili veseli i hvala Simiću, i naravno da je sendvičar je svako 
sendvičar ko želi da u talog i mulj uvede sve pristojne ljude", dodao je Vučić i rekao da Srbija postaje 
lider na tom polju lečenja dece. "Upoznao sam tamo majku iz Bijelog Polja, Indonežansku, majku iz 
Albanije, majku iz Makedonije, RS i FBiH", kaže on.  
 
Govoreći o dečaku Zlatanu, rekao je da mu je rekao da pokaže mišiće jer zna da dečaci vole da se tako 
hvale. "U tom trenutku, njegova majka izlazi i kaže predsedniče jel mogu da vas zamolim, Zlatan hoće da 
se slika. Ona nema masku, gledam Zlatana i kako da odbijem majku. Na šta bi ličile društvene mreže i šta 
bi rekle vaše kolege koje se iživljavaju nad svima da nisam hteo da se slikam s detetom. Rekli bi mi đubre 
jedno, bezosećajan skot..", istakao je Vučić.  
 
"Na sve to sam otišao i poljubio i zagrio to divno dete, nadajući se da možda ono što radimo pomoći 
njemu ili nekom drugom detetu. Nikoga nikoga nisam uvredio, a skočili su kao da sam nekoga ubio", 
zaklljučio je predsednik Srbije. 

 

 

Epidemiolog: Vučićeva poseta hematoonkološkom dečjem odeljenju nije bila razumna 

Epidemiolog Zoran Radovanović, komentarišući jučerašnju posetu predsednika Aleksandra Vučića 
Institutu za majku i dete, u sezoni gripa, kaže da to nije razumno uraditi u okviru odeljenja 



hematoonkologije, gde su mališani osetljivi na svaku infekciju. On, za talas.rs, ističe da takva poseta nosi 
rizik koji ne može da se otkloni. 

Epidemiolog doktor Zoran Radovanović kaže da deca, koja se nalaze na odeljenju hematoonkologije 
primaju imuno-supresivnu terapiju pošto im je otpornost jako smanjena lekovima, pa su osetljivi na 
svaku infekciju. 

Međutim, na pitanje da li je Vučićeva poseta uopšte moguća ili nije, u takvim okolnostima, doktor 
Radovanović odgovara da to pre svega nije razumno uraditi u okviru takvog bolničkog odeljenja. 

U razgovoru za Talas, epidemiolog ističe da nije toliko strašno što je predsednik upao tamo gde ne sme, 
već je mnogo strašnije što ga niko nije sprečio. A najstrašnije od svega, kaže Radovanović, jeste što se 
niko nije usudio ni da Vučiću pravilno navuče zaštitnu odeću i masku i da ga spreči da dođe u dodir sa 
detetom. 

Doktor Radovanović ističe da takva poseta sa sobom nosi rizik koji ne može da se otkloni. 

"Čak i da je Vučić imao kompletno zaštitno odelo, rukavice i masku, ni tada rizik ne bi bio u potpunosti 
otklonjen. Jedino majke mogu da borave sa decom, zato što je to i psihološki važno, ali takav boravak se 
radi po najstrožim propisima", zaključuje doktor Radovanović. 

Jedan od prisutnih doktora je pokušao da upozori predsednika da ne ulazi u sobu gde se nalazi obolelo 
dete, ali je Vučić ušao. 

Na pitanje N1 o rizicima ove posete, ministar zdravlja Zlatibor Lončar je rekao da najodgovornije tvrdi 
da je taj događaj organizovan po svim pravilima epidemiologa koji su dali, da slučajno neko ne bude 
ugrožen. "Ne možete ovo da poredite sa nekim dugim neorganizovanim ili sličnim stvarima. To su deca 
sa najtežim oboljenjima za koju je kranje neizvesno šta će biti i kad ima želju da hoće da vidi predsednika 
- a videli ste i onaj dečko Ognjen koji hoće da se slika sa njim, e onda kad ispoštujete sve to, onda je 
valjda najmanja stvar ispuniti želju tom detetu, mislim da to nije prevelika želja", naveo je Lončar. 

Podaci pokazuju da je od početka sezone obolelo više od 100.000 ljudi, dok je zbog komplikacija 
izazvanih gripom umrlo najmanje 30 osoba. Početak nedelje, prema tvrdnjama ministra zdravlja 
Zlatibora Lončara, beleži poboljšanje. 

 

 

 

 

 

 

https://talas.rs/2019/02/20/vucic-institut-za-majku-i-dete/
http://rs.n1info.com/Vesti/a461757/Zbog-gripa-zabranjene-posete-bolnicama-osim-ako-niste-predsednik-Vucic.html


 

 

NURDOR: Nedopustivo da se pravila zanemaruju, zaštita zdravlja dece prioritet 

Reagujući na posetu upriličenu za državne funkcionere odeljenju dečje hemato-onkologije Instituta za 
zdravstvenu zaštitu majke i deteta "Dr Vukan Čupić", Nacionalno udruženje roditelja dece obolele od 
raka (NURDOR) navodi da nosioci državnih funkcija ne bi smeli nikada i ni na koji način da dovode u 
opasnost živote dece, pa ni iz najboljih namera. 

U saopštenju se navodi da NURDOR smatra svojom obavezom da skrene pažnju i upozori na svaku 
situaciju u kojoj se ne vodi računa o ovim uslovima i ugrožava život dece obolele od malignih bolesti. 

Podseća se da su posete svim odeljenjima dečje hemato-onkologije, usled epidemije, već nedelju dana 
najstrože zabranjene. 

"Na odeljenja u posetu ne mogu otići najbliža porodica, psiholozi, socijalni radnici, dakle osobe čija je 
uloga važna u procesu lečenja. Razlozi za ovo su i više nego opravdani, s obzirom da su deca obolela od 
raka veoma oslabljenog imuniteta i da bi i najmanji kontakt sa bilo kakvim virusom mogao biti rizičan do 
mere da ugrozi život malih pacijenata", piše u saopštenju. 

Dodaje se da je apsolutno nedopustivo da se ova pravila zanemaruju iz bilo kojih razloga. 

"Ulazak na odeljenje pedijatrijske hemato-onkologije u vreme kada je to strogo zabranjeno, u sobe 
pacijenata, od strane više osoba bez bilo kakve adekvatne zaštite, bez maske i sa otvorenim kontaktom – 
dakle mimo svih medicinskih standarda – direktno ugrožava život dece koja se leče. Nezamislivo je da 
bilo ko u njihove sobe uvodi foto-reportere i to pored upozorenja prisutnog lekara da se tamo ne ulazi. 
Ne smemo i ne želimo da zamišljamo moguće posledice ovakve nemarnosti", saopšteno je. 

NURDOR navodi da ne želi da ulazi u paušalne ocene toga koji su motivi posete "organizovane na ovako 
nemaran način". 

http://www.nurdor.org/NovostiDetalji.aspx?url=zastita-zdravlje-dece-mora-da-bude-prioritet-svima&kid=1&fbclid=IwAR0TvcP3Vi06j85eq0-DF9QKrd8LyAdLLgXC6gHNcSg7X_cPKh_fWq1Wej8


"Država i nosioci državnih funkcija ne bi smeli nikada i ni na koji način da dovode u opasnost živote dece, 
pa ni iz najboljih mogućih namera", piše u saopštenju. 

U vezi sa navodima kojima je pokušano da se ovakva nemarnost opravda – da se radi o deci čija je 
prognoza krajnje neizvesna – ovakvu izjavu NURDOR smatra "krajnje neodgovornom". 

"Pre svega, procenat izlečenja malignih bolesti kod dece je iznad 70 odsto. Na drugom mestu, odmah 
nakon adekvatne medicinske terapije, neizmerno je važan pozitivan pristup okoline i društvene 
zajednice, pružanje podrške i vera u izlečenje. Od ljudi sa odgovornih funkcija ne smeju dolaziti izjave 
poput ove, koje sugerišu da bilo šta potencijalno predstavlja ispunjenje poslednje želje detetu – pa ni to 
da vidi bilo kog političara", navodi NURDOR. 

Dodaje se da je, dokle god traje lečenje, apsolutno neophodno poštovati sve medicinske standarde u 
svakom trenutku i pružiti deci i roditeljima svaku vrstu podrške i ohrabrenja. 

NURDOR, koji već 15 godina ima misiju unapređenja uslova lečenja i života dece obolele od raka, 
pozdravlja odluku države da uloži 263 miliona dinara iz javnih sredstava u rekonstrukciju sterilnog bloka 
na hemato-onkološkom odeljenju Instituta za zdravstvenu zaštitu majke i deteta "Dr Vukan Čupić". 

"Koristimo priliku da podsetimo da je NURDOR u proteklih nekoliko meseci otvorio novo odeljenje 
pedijatrijske hemato-onkologije u Nišu u vrednosti više od 100 miliona dinara, koje su donirali građani 
Srbije. Verujemo da je ovakav zajednički doprinos države i udruženja poput NURDOR-a neizmerno važan 
za unapređenje uslova lečenja dece i rada medicinskog osoblja u Srbiji", piše u saopštenju. 

 

Simić: Poštovane procedure, Zlatan želeo sliku, majka saglasna 

BEOGRAD: Sve zdravstvene procedure tokom posete predsednika Aleksanda Vučića Institutu za majku i 
dete "Dr Vukan Čupić" su ispoštovane, izjavio je danas direktor te ustanove Radoje Simić.  

On je to rekao povodom ocene Pokreta slobodnih građana da je ta poseta predstavljala ugrožavanje 
bolesnika i korišćenje teško bolesne dece u svrhu političke promocije šefa države. 



Simić negira te navode i naglašava da je, naprotiv, sve urađeno u skladu sa procedurama, zbog dece i u 
interesu njihovog lečenja.  

"Ispoštovano je sve, nemam reči da izrazim emocije... Niko iz delegacije ko je bolestan nije ušao u 
Institut. Mi smo organizovali razgovore i protokol, sa lekarske strane smo rekli kakvi uslovi treba da 
budu. Sve epidemiološke procedure su ispoštovane i niko od prisutnih nije imao nikakve znakove 
infekcija", rekao je Simić za Tanjug. 

Ističe da je u sterilni blok, u kojem se nalaze deca kojima je transplatirana koštana srž ili se pripremaju za 
tu intervenciju, juče ušla najmanja ekipa ljudi.  

"Ušli smo potpuno obučeni po propisima - sa maskama, kaljačama, mantilima i dezinfikovanim rukama", 
naveo je direktor Instituta. 

Majka malog Zlatana, koji se nalazi na odeljenju hematologije 1, a koji se juče slikao sa predsednikom, 
Aladini Alsida, kaže da je predsednik Vučić, prilikom fotografisanja, upravo na njeno insistiranje skinuo 
masku sa lica, iako nije ni morao da je nosi na tom odeljenju. 

"Velika Zlatanova želja je bila da se slika sa predsednikom. Međutim, predsednik je bio sa maskom, 
čitavom pratećom opremom za sterilitet i ja sam ga zamolila da skine masku, kako bi se njegovo lice 
videlo na našoj slici", rekla je majka ovog mališana. 

"Zlatan je bio oduševljen i srećan", kaže Alsida, a mali Zlatan potvrđuje: 

"Zato jer ga volim. A predsednik mi je rekao da ćemo da igramo fudbal kad ozdravim", kaže mali junak, 
koji se hrabro nosi sa svojom bolešću.  

Mersida Stjepović, mama dečaka Ognjena, koji u sterilnom bloku Instituta čeka na transplantaciju 
koštane srži i samo preko stakla je razgovarao sa predsednikom, takođe ne krije emocije i oduševljenje 
posetom.  

"Malo smo razgovarali kroz staklo sa predsednikom, Ognjen i on su našli zajedničke teme. Popričali su 
malo i nama to puno znači, kada osetite da neko brine o vama. U takvim situacijama čovek se oseti 
sigurnije", rekla je Ognjenova mama za Tanjug. 

Direktor Simić je rukovodilac Instituta od 2001. godine i kaže da za sve godine rada i raznih poseta 
ambasadora, predstavnika vlasti i poznatih ličnosti, nikada nije doživeo emocije koje nisu mogle da se 
sakriju, kakve je juče doživeo. 

"Opšti utisak svih prisutnih je da su se deca smejala, majke su se smejale, toliko emotivnog naboja ja 
nisam video skoro", kaže direktor. 

Simić je dodao da je inače apolitičan, osim, kaže, kad je zdravstvena politika u pitanju, ali i da jučerašnja 
poseta i izdvojen novac previše znače. 



 

 

U Kragujevcu rođena prva beba začeta vantelesnom oplodnjom 

Pre nepunih godinu dana u Kliničkom centru Kragujevac počeo je da radi Centar za vantelesnu oplodnju 
gde su parovima omogućena tri pokušaja vantelesne oplodnje koje finansira država 

Predrag Sazdanović, direktor Kliničkog centra u Kragujevcu, izjavio je da je juče nakon carskog reza 
rođena prva beba začeta u kragujevačkom Centru za vantelesnu oplodnju. 
 
Pre nepunih godinu dana u Kliničkom centru Kragujevac počeo je da radi Centar za vantelesnu oplodnju 
gde su parovima omogućena tri pokušaja vantelesne oplodnje koje finansira država. 
 
"Juče je nakon carskog reza rođena prva beba začeta u našem Centru za vantelesnu oplodnju. Radi se o 
zdravoj devojčici od oko tri kilograma", rekao je Sazdanović za RTS. 
 
Dodaje da je Centar za nepunih godinu dana dao dobre rezultate. 
 
"Zahvaljujući finansiranju Ministarstva zdravlja od 45 miliona dinara, Fondacije ''Dragica Nikolić'' od oko 
80 miliona dinara i grupi privatnika koji su pomogli, mi imamo Centar koji je za manje od godinu dana 
uspeo da napravi ono cemu smo težili, a to je da imamo prvu trudnoću koja je juče rezultovala rođenjem 
zdrave devojčice", navodi Sazdanović. 
 
Dodaje da je sam proces u kragujevačkom Centru za vantelesnu oplodnju bio uspešan jer je rezultovao 
sa pet trudnoća. 
 
"Uz zahvalnost profesorki Garaleić i njenom timu sa ginekološke-akušerske klinike Narodni front, mi smo 
ove jeseni imali 21 par koji je bio u našem procesu, od toga imamo pet trudnoća – dve blizaničke i jedne 



trojke. Što znači da ćemo imati osam novorođenih beba nakon ovog početnog probnog rada", 
objašnjava Sazdanović. 
 
Navodi da nastavljaju sa radom dalje. 

 
"Ove godine smo krenuli potpuno rutinski, od ponedeljka 18. februara imamo grupu od 13 parova i ove 
godine ćemo ostvariti plan – od sto parova", navodi doktor Sazdanović. 
 
Međutim, dodaje da to ne treba da spreči nove parove da se prijave. 
 
"Svi pacijenti neka nam se jave, svi će biti primljeni i niko neće biti odbijen za proces vantelesne oplodnje 
u Kragujevcu", ističe Sazdanović.  

 

 

PRVA ŽRTVA GRIPA U GORNJEM MILANOVCU: Žena (60) preminula u bolnici 

Žena iz Gornjeg Milanovca (60) prva je žrtva gripa u toj opštini.  

Ona je prema rečima direktora Opšte bolnice u Gornjem Milanovcu Predraga Šutića primljena 7. 
februara u tu ustanovu sa blažom kliničkom slikom.  

"Iz preventivnih razloga je prebačena u Klinički centar Kragujevac gde dolazi do naglog pogoršanja 
njenog opšteg stanja. Žena je inače imala i prateće bolesti, odnosno niz hroničnih oboljenja, lečila se od 
srca i bila je astmatičar. To je sve doprinelo smrtnom ishodu", rekao je za agenciju RINA Šutić, a prenosi 
"Glas zapadne Srbije".  

Inače, kod pacijentkinje je izolovan virus H1N1. 
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